



MALAYSIA

Permanent Mission to the United Nations, New York

**STATEMENT BY
MS. NURUL SYAZA AZLISHA
FIRST SECRETARY
ON AGENDA ITEM 143: IMPROVING THE FINANCIAL SITUATION OF THE
UNITED NATIONS
MAIN SESSION OF THE FIFTH COMMITTEE OF THE SEVENTY-FIFTH SESSION
OF THE UNITED NATIONS GENERAL ASSEMBLY
16 OCTOBER 2020**

Mr. Chairman,

I join others in congratulating you on your election as Chair of the Committee as well as to the other members of the Bureau. My delegation takes this opportunity to express our appreciation to your predecessor and the previous bureau members for the job well done during the 74th Session of the General Assembly.

2. Malaysia aligns itself with the statements delivered by Guyana on behalf of the Group of 77 and China and Singapore on behalf of the Association of the South East Asian Nations (ASEAN).

3. Allow me to also thank Ms. Catherine Pollard, Under-Secretary-General for Management Strategy, Policy and Compliance of the United Nations for her presentation on 8 October 2020 on the financial situation of the United Nations.

Mr. Chairman,

4. A year has passed and yet the United Nations continues to face financial difficulties. In fact, the situation has remained almost the same for more than twenty years. The ongoing financial uncertainty has forced the UN to manage expenditures based on liquidity rather than programme delivery. As such, it has further undermined the delivery of mandated programmes in all the three pillars of the UN – namely peace and security, development, and human rights.

5. The COVID-19 pandemic has further impacted the ability and capacity of Member States and the Secretariat to find ways to improve the financial health of the organisation. As we celebrate the 75th anniversary of the organisation this year, we must find the will to put the UN on a stronger footing.

6. In this regard, Malaysia calls on Member States particularly those that have the capacity to do so to honour their financial commitments and pay their assessments, in full, on time and without conditions so as to avoid risk of disruptions in UN operations globally.

7. Malaysia would also like to reiterate the importance that the UN budget is utilized in the most efficient, effective, and accountable manner.

8. In closing, Malaysia looks forward to working closely with you and other delegations in an open, inclusive, and transparent manner.

Thank you, Mr. Chair.

البعثة الماليزية الدائمة في الامم المتحدة

بيان السيدة/ نورول شذى اليشا – السكرتير الاول
في جدول الاعمال البند 143 : تحسين الوضع المالى للامم المتحدة
الدورة الرئيسية للجنة الخامسة من الدورة الخامسة والسبعون
للجمعية العامة للامم المتحدة

السيد الرئيس

انضم مع الاخرين على تهنئتكم لانتخابكم كرئيس للجنة وكذلك
للاعضاء الاخرين للجنة. وتنتهز الوفد الماليزى هذه الفرصة
لتعرب عن تقديرها لسلفك واعضاء اللجنة السابقة عن الانجازات
التي حققت خلال الدورة الرابعة والسبعون (74) للجمعية العامة.

2. وتنضم ماليزيا الى البيانات التي ادلت بها غيانا عن
المجموعة 77 والصين وسنغافورة عن الرابطة جنوب شرق اسيا (الاسيان).

3. اسمحوا لى ايضا ان اشكر السيدة / كاثرين بولارد- وكيل
الامين العام عن ادارتها الاستراتيجية , السياسات المتبعة للامم
المتحدة خلال استعراضها فى تاريخ 8 اكتوبر 2020 بشأن الوضع
المالى للامم المتحدة.
السيد الرئيس

4. مضى عاما وما زالت الامم المتحدة تواجه مصاعب مالية , و فى الواقع بقى الوضع على حاله تقريبا منذ عشرين عاما , ان عدم التيقن من الوضع المالى المستمر , اجبرت الامم المتحدة على ادارة النفقات المستندة الى السيولة , سواء كان ذلك عن تسليم البرامج وايضا فقد اعاق البرامج الالزامية فى جميع الركائز الثلاث على الامم المتحدة- السلام ولامن , التنمية وحقوق الانسان.

5. لقد اثر جائحة كوفيد-19 بشكل عام على قدرة دول الاعضاء والامانة فى ايجاد طرق تحسين الميزانية الصحية للمنظمة , حيث نحتفل بذكرى السنوية الخامسة والسبعين للمنظمة هذا العام حيث يجب ان نجد الطرق الامثل فى ادارة الامم المتحدة على اسس قوى.

6. فى هذا الصدد, تدعوا ماليزيا الدول الاعضاء على وجه الخصوص والى تلك الدول التى لديها القدرة على القيام بالوفاء بالتزاماتها المالية ودفع مستحققاتها بالكامل وفى الوقت المحدد دون شروط لتجنب خطر حدوث الاضطرابات فى عمليات الامم المتحدة على الصعيد العالمى.

7. تود ماليزيا أيضا أن تؤكد مجدداً على أهمية استخدام ميزانية الأمم المتحدة بأفضل الطرق كفاءة وفعالية وقابلية للتحقيق .

8. فى الختام ، تتطلع ماليزيا عن كذب معكم ومع الوفود الأخرى بطريقة منفتحة وشاملة وشفافة.

شكرا سيدة الرئيس